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Wniosek o niezwłoczne uzupełnienie oświetlenia szkolnych przystanków autobusowych 

 

Na podstawie na podstawie art. 24 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz.U. z 2024 r. poz. 609 ze zm.)  

wnoszę o: 

• niezwłoczne podjęcie działań mających na celu uzupełnienie brakującego oświetlenia na przystankach autobusowych, z 

których korzystają dzieci dojeżdżające codziennie do szkół podstawowych prowadzonych przez Gminę Milicz. 

 

Uzasadnienie 

Z przeprowadzonej analizy, opartej m.in. na informacjach zebranych od mieszkańców oraz odpowiedzi uzyskanej z wydziału 

merytorycznego Urzędu Miejskiego w Miliczu wynika, że na terenie Gminy Milicz funkcjonuje ponad 100 przystanków 

autobusowych wykorzystywanych w ramach organizacji dowozu dzieci do szkół podstawowych. Niestety, jedynie 11 z tych 

przystanków pozostaje nieoświetlonych, co w znacznym stopniu wpływa na komfort i bezpieczeństwo dzieci oczekujących na 

poranny autobus szkolny, zwłaszcza w sezonie jesienno-zimowym. 

 

Problem ten wielokrotnie sygnalizują rodzice i opiekunowie, którzy odprowadzają dzieci na przystanki jeszcze przed godziną 7:00 

– w porze, gdy nadal panuje zmrok. Brak oświetlenia na przystankach autobusowych w takich warunkach nie tylko stwarza 

bezpośrednie zagrożenie dla zdrowia i życia najmłodszych mieszkańców naszej gminy, ale również generuje niepotrzebny stres i 

ryzyko związane z ruchem drogowym. Sygnały o konieczności poprawy warunków oświetleniowych przy przystankach zgłaszane 

są również przez kierowców oraz osoby odpowiedzialne za transport dzieci do szkół. 

 

Przy obecnym poziomie rozwoju technologii możliwe jest szybkie i relatywnie tanie uzupełnienie brakującego oświetlenia zarówno 

poprzez podłączenie do istniejącej infrastruktury energetycznej, jak i wykorzystanie rozwiązań niezależnych – takich jak oświetlenie 

solarne czy hybrydowe (solarno-wiatrowe), co eliminuje konieczność prowadzenia kosztownych prac ziemnych. 

 

Pozostawienie wskazanego problemu bez działań naprawczych jest jednoznaczne z akceptacją realnego zagrożenia, jakie niesie brak 

oświetlenia – w szczególności dla dzieci będących pod opieką gminy w ramach obowiązku szkolnego. 
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W związku z powyższym wnoszę o: 

 

• Przeprowadzenie inwentaryzacji przystanków autobusowych bez oświetlenia, z których korzystają dzieci dowożone do 

szkół podstawowych i określenie możliwości technicznej montażu oświetlenia, 

 

• Przygotowanie planu techniczno-finansowego dla uzupełnienia brakujących punktów oświetleniowych w trybie pilnym. 

 

• Wdrożenie rozwiązań oświetleniowych w technologii solarnej lub hybrydowej tam, gdzie brak jest infrastruktury 

energetycznej. 

 

• Ujęcie zadania w budżecie Gminy Milicz oraz realizację w możliwie najkrótszym terminie, z uwagi na bezpieczeństwo 

dzieci. 

 

Z poważaniem 

Krzysztof Chlistun 

 

  


